

DASAR PELESENAN KENDERAAN PERDAGANGAN SABAH (DASAR PENGELUARAN LESEN-KRITERIA PEMOHON YANG LAYAK)

Bil	Kelas Lesen	Kriteria Pemohon Yang Layak
1	Pembawa A	<p>Selain Kontena:</p> <ul style="list-style-type: none"> a) Pemilikan Warganegara Malaysia b) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) bagi Syarikat Sdn Bhd c) Memiliki lesen berniaga bidang pengangkutan yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa. d) Bukti modal RM20,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai Pembawa A. e) Modal Berbayar RM100,000 bagi Syarikat Sdn Bhd memiliki 20 unit lesen ke bawah manakala Modal Berbayar RM250,000 bagi syarikat memiliki 21 unit lesen ke atas. f) Had maksima bagi Syarikat tunggal/perkongsian miliki hanya 20 unit. g) Sekurang-kurangnya pemilikan ekuiti 70% pegangan rakyat Sabah kecuali mendapat pengecualian khas Lembaga jika mempunyai kontrak. <p>*Pengecualian diberikan kepada syarikat kawalan keselamatan dan syarikat penghantaran kurier</p> <ul style="list-style-type: none"> h) Mempunyai kontrak pengangkutan yang telah ditandatangani oleh kedua belah pihak. i) Permohonan hendaklah dikemukakan bersama Penggerak Utama dan Semi-Trailer j) Salinan lesen berniaga dan SSM pemberi kontrak k) Depoh simpanan yang disokong/diluluskan oleh PBT l) Bukti/ pengesahan bahawa syarikat bukan berstatus bankrap
		<p>Kontena:</p> <ul style="list-style-type: none"> a) Pemilikan Warganegara Malaysia b) Syarikat Sdn Bhd sahaja yang dibenarkan memohon c) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) bagi Syarikat Sdn Bhd d) Syarikat Sdn Bhd dengan modal berbayar sekurang-kurangnya RM500 ribu e) Memiliki lesen berniaga bidang pengangkutan yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa. f) Bukti modal RM20,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai Pembawa A (Kontena). g) Sekurang-kurangnya pemilikan ekuiti 70% pegangan rakyat Sabah kecuali mendapat pengecualian khas Lembaga jika mempunyai kontrak. h) Nisbah permohonan Penggerak Utama dan Trailer ialah 1:3. i) Mempunyai kontrak pengendali/ pemungkah kontena yang telah ditandatangani oleh kedua belah pihak. j) Salinan lesen berniaga dan SSM pemberi kontrak. k) Depoh simpanan yang disokong/diluluskan oleh PBT. l) Bukti/ pengesahan bahawa syarikat bukan berstatus bankrap
2	Pembawa C	<ul style="list-style-type: none"> a) Pemilikan Warganegara Malaysia b) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) c) Memiliki lesen berniaga BUKAN bidang pengangkutan yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa. d) Bukti modal RM20,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai Pembawa C. e) Modal Berbayar RM100,000 bagi Syarikat Sdn Bhd memiliki 20 unit lesen ke bawah manakala Modal Berbayar RM250,000 bagi syarikat memiliki 21 unit lesen ke atas. f) Berat Dengan Muatan 5001kg ke atas g) Depoh simpanan yang disokong/diluluskan oleh PBT h) Bukti/ pengesahan bahawa syarikat bukan berstatus bankrap

Bil	Kelas Lesen	Kriteria Pemohon Yang Layak
3	Bas Berhenti-henti	a) Pemilihan Warganegara Malaysia b) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) bagi Syarikat Sdn Bhd atau Suruhanjaya Koperasi Malaysia (SKM) bagi Korperasi c) Memiliki lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa. d) Bukti modal RM20,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai Bas Berhenti-Henti. e) Modal Berbayar RM100,000 bagi Syarikat Sdn. Bhd. f) Mempunyai Depoh simpanan yang disokong/diluluskan oleh PBT. g) Sokongan/ kelulusan pihak berkuasa tempatan bagi tempat letak kenderaan di perhentian/ terminal pangkalan dan destinasi. h) Mengemukakan kajian pasaran yang merangkumi justifikasi keperluan dan peta laluan dipohon.
4	Bas Ekspres	a) Pemilihan Warganegara Malaysia b) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) bagi Syarikat Sdn Bhd c) Memiliki lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa. d) Bukti modal RM30,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai Bas Ekspres. e) Modal Berbayar sekurang-kurangnya RM250,000 bagi Syarikat Sdn Bhd f) Depoh simpanan yang disokong/diluluskan oleh PBT. g) Sokongan/ kelulusan pihak berkuasa tempatan bagi tempat letak kenderaan di perhentian/ terminal pangkalan asal dan destinasi akhir h) Mengemukakan kajian pasaran yang merangkumi justifikasi keperluan, peta laluan dipohon
5	Bas Sekolah	<p><u>I) Individu/ Syarikat Tunggal/ Perkongsian</u></p> a) Pemilihan warganegara Malaysia. b) Pemohon milik tunggal mesti mempunyai lesen memandu CDL dan PSV. c) Pemilihan tunggal dibenarkan memiliki 1 unit lesen sahaja. d) Mengemukakan Lesen Berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan KECUALI permohonan atas nama individu milik tunggal. c) Bukti modal RM10,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai bas sekolah. d) Mempunyai Sijil Lahir dan menetap di daerah yang dipohon. <p><u>II) Syarikat Sdn Bhd/Berhad/Korperasi</u></p> a) Pemilihan warganegara Malaysia b) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) bagi Syarikat Sdn Bhd atau Suruhanjaya Koperasi Malaysia (SKM) bagi korperasi. c) Memiliki lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa. d) Bukti modal RM10,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai bas sekolah.
6	Bas Pekerja	a) Pemilihan Warganegara Malaysia b) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) bagi Syarikat Sdn Bhd c) Memiliki lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa. d) Bukti kontrak pengangkutan pekerja/senarai pekerja caruman KWSP@PERKESO e) Bukti modal RM20,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai bas pekerja. f) Modal Berbayar RM100,000 bagi Syarikat Sdn Bhd g) Depoh simpanan yang disokong/diluluskan oleh PBT

Bil	Kelas Lesen	Kriteria Pemohon Yang Layak
7	Bas Pengantara	<ul style="list-style-type: none"> a) Pemilihan Warganegara Malaysia b) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) bagi Syarikat Sdn Bhd. c) Memiliki lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa. d) Bukti modal RM30,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai bas pengantara. e) Modal Berbayar RM250,000 bagi syarikat sdn bhd f) Depoh simpanan yang disokong/diluluskan oleh PBT. g) Kelulusan pihak berkuasa tempatan bagi tempat letak kenderaan di perhentian/ terminal pangkalan asal dan destinasi akhir h) Mengemukakan kajian pasaran yang merangkumi justifikasi keperluan, peta laluan yang dipohon.
8	Bas Mini	<ul style="list-style-type: none"> a) Pemilihan Warganegara Malaysia. b) Pemohon mestilah menetap di daerah/kampung tersebut c) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) bagi Syarikat Sdn Bhd atau Suruhanjaya Koperasi Malaysia (SKM) bagi Korperasi. d) Memiliki lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa KECUALI permohonan atas nama individu milik tunggal e) Pemilihan tunggal dibenarkan memiliki 1 unit lesen sahaja. f) Bukti modal RM10,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai bas mini. g) Modal Berbayar RM100,000 bagi Syarikat Sdn Bhd h) Depoh simpanan yang disokong/diluluskan oleh PBT. i) Kawasan operasi tidak melebihi 50 km atau dalam daerah yang sama sahaja. j) Sokongan/Kelulusan pihak berkuasa tempatan bagi tempat letak kenderaan di perhentian/ terminal pangkalan asal dan destinasi akhir.
9	Bas Catar	<ul style="list-style-type: none"> a) Pemilihan Warganegara Malaysia b) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) bagi Syarikat Sdn Bhd. c) Memiliki lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa. d) Bukti modal RM30,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai bas catar. e) Modal Berbayar RM100,000 bagi Syarikat Sdn Bhd f) Depoh simpanan yang disokong/diluluskan oleh PBT. g) Kebenaran/kelulusan daripada agen pelancongan jika membawa pelancong

Bil	Kelas Lesen	Kriteria Pemohon Yang Layak
10	Teksi	<p><u>I) Individu/ Syarikat Tunggal/ Perkongsian:</u></p> <p>a) Warganegara Malaysia b) Memiliki sijil kelahiran bagi setiap pemilik c) Pemohon milik tunggal mesti mempunyai lesen memandu CDL dan PSV d) Bukti modal RM15,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai teksi. e) Pemilikan tunggal hanya dibenarkan memiliki 1 unit lesen sahaja. f) Sokongan/Kelulusan pihak berkuasa tempatan bagi tempat letak kenderaan di perhentian/ terminal pangkalan asal dan destinasi akhir.</p> <p><u>II) Syarikat Sdn Bhd/Berhad/Korperasi:</u></p> <p>a) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) atau Suruhanjaya Koperasi Malaysia (SKM) b) Memiliki lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa. c) Memiliki sijil kelahiran bagi setiap pemegang ekuiti. d) Bukti modal RM15,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai teksi. e) Modal Berbayar RM100,000 bagi Syarikat Sdn Bhd. f) Sokongan/Kelulusan pihak berkuasa tempatan bagi tempat letak kenderaan di perhentian/ terminal pangkalan asal dan destinasi akhir.</p>
11	Kereta Sewa	<p><u>I) Individu/ Syarikat Tunggal/ Perkongsian</u></p> <p>a) Warganegara Malaysia b) Memiliki sijil kelahiran bagi setiap pemilik c) Pemohon milik tunggal mesti mempunyai lesen memandu CDL dan PSV d) Pemohon adalah penduduk asal daerah berkenaan dan menetap di daerah tersebut. e) Mengemukakan Lesen Berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan KECUALI permohonan atas nama individu milik tunggal. f) Pemilikan tunggal hanya dibenarkan memiliki 1 unit lesen sahaja. g) Bukti modal RM10,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai kereta sewa h) Sokongan/Kelulusan pihak berkuasa tempatan bagi tempat letak kenderaan di perhentian/ terminal pangkalan asal dan destinasi akhir.</p> <p><u>II) Syarikat Sdn Bhd/Berhad/Korperasi</u></p> <p>a) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) atau Suruhanjaya Koperasi Malaysia (SKM) b) Memiliki lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa. c) Memiliki sijil kelahiran bagi setiap pemegang ekuiti d) Bukti modal RM10,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai kereta sewa. e) Sokongan/Kelulusan pihak berkuasa tempatan bagi tempat letak kenderaan di perhentian/ terminal pangkalan asal dan destinasi akhir.</p>

Bil	Kelas Lesen	Kriteria Pemohon Yang Layak
12	Teksi Lapangan Terbang	<p>I) Individu/ Syarikat Tunggal/ Perkongsian</p> <p>a) Warganegara Malaysia b) Memiliki sijil kelahiran bagi setiap pemilik c) Pemohon milik tunggal mesti mempunyai lesen memandu CDL dan PSV d) Bukti modal RM15,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai teksi lapangan terbang. e) Sokongan/Kelulusan pihak berkuasa Terminal Lapangan Terbang bagi tempat letak kenderaan atau menunggu penumpang.</p> <p>II) Syarikat Sdn Bhd/Berhad/Korperasi</p> <p>a) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) atau Suruhanjaya Koperasi Malaysia (SKM) b) Memiliki lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa. c) Memiliki sijil kelahiran bagi setiap pemegang ekuiti d) Bukti modal RM15,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai teksi lapangan terbang. e) Modal Berbayar RM100,000 bagi syarikat sdn bhd f) Sokongan/Kelulusan pihak berkuasa Terminal Lapangan Terbang bagi tempat letak kenderaan atau menunggu penumpang.</p>
13	Teksi Mewah	<p>a) Pemilihan Warganegara Malaysia b) Berdaftar dengan Suruhanjaya Syarikat Malaysia (SSM) bagi Syarikat Sdn Bhd. c) Memiliki lesen berniaga yang dikeluarkan oleh pihak PBT berkaitan yang masih berkuatkuasa. d) Memiliki sijil kelahiran bagi setiap pemegang ekuiti. e) Bukti modal RM20,000 bagi setiap unit yang dipohon atau telah memiliki kenderaan yang dibenarkan untuk dilesenkan sebagai teksi mewah. f) Modal Berbayar RM100,000 bagi Syarikat Sdn Bhd g) Bukti kontrak bersestem dengan pihak hotel (Taraf 3 Bintang ke atas atau memiliki kawasan sendiri) atau mana-mana pangkalan infrastruktur swasta. * Perlu mendapatkan kelulusan LPKP sekiranya tidak berpangkalan di hotel. h) Pengusaha hotel dan agen pelancongan TIDAK DIBENARKAN</p>
14	Kereta Sewa Pandu	Tiada